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1  60 οικογενειακοί γιατροί για 1.000.000
ασφαλισμένους!

Πηγή: ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Σελ.: 40-41 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-09-2018

Κυκλοφορία: 55000 Επιφάνεια: 1902.17 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

40 ΑΠΕΤΥΧΕ ΠΡΙΝ ΞΕΚΙΝΗΣΕΙ Ο ΝΕΟΣ ΘΕΣΜΟΣ

Αναζητώvtcjs οικογενειακό γιατρό στο 
τούνελ Tns Πρωτοβάθμιοί Φροντίδαβ 
Υγείαβ (ΠΦΥ): auras θα μπορούσε να 
είναι ο titAos Tns Taivias περιπέτειες 
στην οποία πρωταγωνιστούν, εκόντεβ 
άκοντε5, εκατομμύρια ασφαλισμένοι 
του ΕΟΠΥΥ tis τελευταίεβ εβδομάδεβ, 
καθώ5 ψάχνουν να βρουν οικογενειακό 
γιατρό (παθολόγο ή παιδίατρο) εντόβ 
του συστήματοβ δημόσιαβ Πρωτοβάθ- 
pias Υγείαβ, πλην όμωβ xiopis αποτέλεσμα.

ins Παναγιώταβ 
Καρλατήρα
totakarlatira@gmail.com

Τ
ο ραντεβού με ιδιώτη 
γιατρό καιηπληρωμήτικ 
επίσκεψηβ είναι ρονό- 
δροροβ για tous περισ- 
σότερουβ ασφαλισμένους 
ενώ η παρακαμπτήριο 
o6os των επισκέψεων σε 
παθολόγουβ και παιδιάτρου που απασχολού
μαι σια Κέντρα Υγείαβήτα πρώηνΠολυ'ίατρεία 
είναι povipcos... φρακαρισρένη.

Παρά tis διαβεβαιώσειβ ms κυβέρνησηβ 
και ins ηγεσίαs του υπουργείου Υγείαβ για 
την επιτυχή υλοποίηση «ms μεγαλύτερης 
μεταρρύθμισης στο σύστημα υγείας από την 
ίδρυση του ΕΣΥ», onois χαρακτηρίζουν ns 
δορέβ που θα λειτουργήσουν στο πλαίσιο ms 
ΠΦΥ, η πραγρατικότητα που αποτυπώνεχαι 
ρέσα από στοιχεία και αριθρούβ είναι εκ δια- 
ρέτρου αντίθετη. Το σχέδιο για την ΠΦΥ ρε 
ns 239 ToniKf’s Μονάδεβ Υγείαβ (TOMY), tous 
1.195 yiaipoiis που θα tis στελεχώνουν και 
tous 2.800 συρβεβληρένοικ ιδιτότεβ οικογε
νειακοί^ γιατρούβ του ΕΟΠΥΥ, που θα προ
στεθούν aious γιατρούβ των Κέντρων Υγείαβ 
και των πρώην Πολυϊατρείων του ΙΚΑ και 
άλλων Ταρείων, χάνεται ρέσα στη ραύρη 
τρύπα των ελλείψεων, πορασύροντο s ραζί 
του και ooous πολίτεβ χρειάζονται tis δωρεάν 
υπηρεσίεβ υγείαβ και δεν ρποροΐιν να ns έχουν.

Οι αριθροί είναι αποκαλυπτικοί: σύρφωνα 
ρε τον υπουργό Yyeias Ανδρέα Ξανθό, σή- 
ρερα λειτουργούν 100 ΤΟΜΥ, ρε στόχο να 
γίνουν 120 ρέχρι το τέλοβ του έτουβ. Σηρειω- 
τέον ότι ο apxuros oroxos ήταν να λειτουργή
σουν 239 ΤΟΜΥ ρέχρι το τέλοβ του 2017! Από 
tous 1.195 γιατρούβ που θα στελέχωναν ns 
ΤΟΜΥ έχουν προσληφθεί ρέσω χρηρατοδο- 
τικού προΥράρρατοβ ΕΣΠΑ -και ρετά από δύο 
προκηρόΕειβ- 280 γιατροί και άλλοι 220 είναι 
σε διαδικασία διορισρού. Από tous 2.800 
γιατρούβ -γενικούδ γιατρούβ, παθολόγουβ και 
παιδίατροι^- που θα συρβάλλονιαν ρε τον 
ΕΟΠΥΥ για να καλύπτουν ns ανάγκεβ των 
ασφαλισρένων του έχουν συρβληθεί ρόλιβ 
625. Παρά ταύτα, το υπουργείο Υγείαβ στρου- 
θοκαρηλίζονταβ καλεί tous πολίχεβ να εγγρά
φουν orous οικογενειακού8 γιατρούβ ρέσω 
ανακοινώσεωνή ρηνυράτων που ερφανίζονυαι 
ans ιατρικέ^ συνταγέβ!

«Το υπουργείο Υγείας έχει αφήσει χιλιάδες 
ασθενείς χωρίς πρόσβαση στους γιατρούς που 
έχουν ανάγκη. Ενώ δεν έχει καταφέρει να

60 οικογενειακοί 
γιατροί για 1.000.000 
ασφαλισμένους!
Αναγκασμένοι να πληρώνουν ιδιωτικά ιατρεία, καθαυτό πολυδιαφημισμένο
σχέδιο των «οικογενειακών γιατρών» του υπουργείου Υγείες
με tis 239 Tonies Mov05es Υγείες χάνεται στη μαύρη τρύπα των ελλείψεων

στελεχώσει το νέο σύστημα Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας με επαρκή αριθμό οικογενειακών 
γιατρών, κατάργησε m συμβάσεις με τους 
γιατρούς οδηγώντας σεαδιέΕοδο τους ασθενείς 
που δεν έχουν την οικονομική δυνατότητα να 
πληρώσουν από την τσέπη τους την επίσκεψη 
στον γιατρό που χρειάζονται», καταγγέλλει ο 
I ιρόεδροβ του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών 
(ΙΣΑ) Πώργοβ Πατού/Jis και καλεί το υπουρ
γείο Υγείαβ να αναστείλει τη διακοπή των 
συρβάσεων του ΕΟΠΥΥ ρε παθολόγουβ, γε- 
νικούβ γιατρούβ και παιδιάτρουβ, που τον 
περασρένο Ιούλιο άφησαν ακάλυπτουβ tous 
ασφαλισρένουβ.

Υπενθυρίζεται όπ ρέχρι και ns 31 Ιουλίου 
οι ασφαλισρένοι του ΕΟΠΥΥ καλύπτονταν 
από περίπου 1.700 ιδιώτες παθολόγουβ και 
παιδιάτρουβ που είχαν συρβάσειβ ρε τον

Οργανισρό. Την 1η Αυγούστου, που σηρατο- 
δότησε τη ρετάβαση στη «ρεταρρύθριση ms 
ΠΦΥ», οι 10 εκατορρύρια ασφαλισρένοι είχαν 
πρόσβαση ρέσω ΕΟΠΥΥ σε ρόλιβ 600 γιατρούβ 
-παθολόγουβ και παιδιάτρουβ- καθώβ ρόνο 
auras ο αριθρόβ γιατρώνυπέγραψε σύρβαση. 
Η «ρεταρρύθριση» θεωρητικά ολοκληρώνεται 
από Ins Ιανουάριου 2019, οπότε η πρόσβαση 
στον οικογενειακό γιατρό θα είναι υποχρεω
τική για κάθε ασφαλισρένο που χρειάζεται 
να επισκεφθεί ειδικευρένο γιατρό, π,χ. καρ
διολόγο, ενδοκρινολόγο, ρευρατολόγο κ.ά., 
καθώβ η επίσκεψη στον ειδικευρένο γιατρό 
θα γίνεται ρε παραπερπτικό από τον οικογε
νειακό γιατρό.

«Μιλώντας στη γλώσσα των αριθμών, είναι 
προφανές ότι 1200 γιατροί χάθηκαν μέσα σε 
μία μέρα από την Πρωτοβάθμια Φροντίδα

Υγείας, μεό,π αυτό συνεπάγεται για τους πολίτες», 
λέει στο «ΘΕΜΑ» η πρόεδροβ Tns Ενωσηβ 
ΙατρώνΕΟΠΥΥ (ΕΜΕΟΠΥΥ),ΑνναΜαοτοράκου, 
προσθέτονταβ: «Οι ιθύνοντες, γνωρίζοντας την 
κατάσταση που θα διαμορφωνόταν είχαν σπεύσει 
από τον περασμένο Ιούνιο να ονομάσουν 
οικογενειακούς γιατρούς τους παθολόγους, τους 
γενικούς γιατρούς και τους παιδιάτρους των 
Κέντρων ΥγείαςκαιτωνΠολυϊατρείωνώστενα 
υπάρχει ένας βασικός αριθμός οικογενειακών 
γιατρών και να μη φανούν οι τεράστιες ελλείψεις». 
Στην Πάτρα, αναφέρει ενδεικτικά η κυρία 
Μαστοράκου, υπήρχαν 70 συρβεβληρένοι 
γιατροί ρε τον ΕΟΠΥΥ και από τον Αύγουστο 
οι διαθέσιροι συρβεβληρένοι γιατροί για tous 
ασφαλισρένουβ είναι 5 παθολόγοι και 7 παι
δίατροι. Η ρετ’ ερποδίων έωβ ανύπαρκτη 
πρόσβαση cnous οικογενειακούβ γιατρούς
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Σε κακό ανέκδοτο 
εξελίσσεται το 
σχέδιο για την 
ΠΦΥ με tis 239 
Tonies ΜονάδεΞ 
Υγείας (ΤΟΜΥ), 
tous 1.195 
γιατρούς 
που θα tis 
στελεχώνουν και 
tous 2.800 
συμβεβλημένοι 
ιδιώτες
οικογενειακοί^ 
YiaTpoOs 
του ΕΟΠΥΥ

«Είναι προφανέΒ 
ότι 1.200 γιατροί 
χάθηκαν μέσα σε 
μία μέρα από την 
Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγεία$, 
με ό,τι αυτό 
συνεπάγεται για 
tous πολίτε5», 
λέει στο «ΘΕΜΑ» 
η πρόεδρος Tns 
Evcoons Ιατρών 
ΕΟΠΥΥ Αννα 
Μαστοράκου

πάντως είναι μια δύσκολη πραγματικότητα 
που τη βιώνουν και οι πολίτεβ και οι επαγγελ- 
ματίεβ uyuias. Οσοι γιατροί βρίσκονται στην 
ΠΦΥ, με τη θέλησή tous (οι 280 των ΤΟΜΥ και 
οι 60 που συμβλήθηκανμε τον ΕΟΠΥΥ) ή xcopis 
(oncos οι γιατροί των Κέντρων Υγείαβ), αντιμε
τωπίζουν τα μάλλον αναμενόμενα γραφειο
κρατικά εμπόδια. Οι γιατροί (λένε ότι) δεν έχουν 
λάβει ακριβείβ οδηγίεβ για το νέο σύστημα. 
Οσοι επιχειρούννα κάνουντην εγγραφή ασφα
λισμένου ισχυρίζονται ότι χρειάζονται τουλά
χιστον μία ώρα, xpovos σημαντικός που δεν 
είναι εύκολα διαθέσιμοβ. Υπενθυμίζεται ότι 
κάθε οικογενειακοί γιατρόβ πρέπει να έχει 
πληθυσμό ευθύνηβ-εγγεγραμμένουβ 2.250 
ενήλικεβ οι παθολόγοι και οι γενικοί γιατροί και 
1.500 παιδιά οι παιδίατροι.

Αλλά ούτε οι πολίτες έχουν κατανοήσει ότι 
πρέπει να εγγράφουν στον οικογενειακό γιατρό. 
Απότουβ 10 εκατομμύρια ασφαλισμένοι^ έχουν 
κάνει εγγραφή σε οικογενειακό γιατρό -γίνεται 
ηλεκτρονικά μέσω ms πλατφόρμαβ rdv.ehealthnet 
gr, στην οποία μπαίνουν με κωδικούβ Taxisnet 
και ΑΜΚΑ- μόλιβ 80.000 άτομα! Μάλιστα, σε 
πολλέβ περιπτώσειβ, ιδίωβ ηλικιωμένων, την 
ηλεκτρονική εγγραφή στον οικογενειακό για
τρό αναλαμβάνουν λογιστικά γραφεία που 
έχουν oijicos ή άλλο» tous κωδικούβ Taxisnet 
ττον πελατών tous. Υπάρχουν unions περιπτώ- 
ouis που οι ασθενείβ «ακολούθησαν» tous 
γιατρούβ tous, παθολόγουβ και παιδιάτρους 
μετά την απομάκρυνσή tous από τον ΕΟΠΥΥ, 
κουβαλώνταβ άλλοι λιγότερο και άλλοι περισ
σότερο εύκολα το βάροβ aums ms επιλογιίβ 
για ιδιωτική δαπάνη. Και όσοι δενμποροόννα 
σηκώσουν την πληρωμή στον γιατρό, εγκλω
βίζονται στην ουρά για αναμονή orous γιατρούβ 
των Κέντρων Yyuias ή των άλλων δημόσιων 
μονάδων, ακοόγονταβ tous αρμοδίου8 ins 
Αριστοτέλουβ να tous υπόσχονται ότι θα... 
αποσυμφορηθεί tous επόμενουβ μήνεβ με τη 
λειτουργία των άλλων 139 ΤΟΜΥ - παρόπ δεν 
υπάρχει προσωπικό για να λειτουργήσουν!

Evas γιατρ05 για 
έναν ολόκληρο νομό

Μια απλή περιήγηση στην πλατφόρμα που 
έχει δημιουργήσει το υπουργείο Υγείαβ (rdv. 
ehealthnet.gr) για την εγγραφή στο νέο σύστη
μα αποδεικνόει ότι οικογενειακοί γιατροί δεν 
υπάρχουν - είτε το βλέπει είτε όχι η ηγεσία του. 
Τα παραδείγματα είναι πολλά: Ο Νομόβ Ζακύν
θου, μέχρι στιγμήβ, είναι με έναν ιδιώτη οικο
γενειακό γιατρό με σύμβαση ΕΟΠΥΥ, ενώ δύο 
ακόμη γιατροί σε ισάριθμα Κέντρα Υγείαs 
καλούνται να εξυπηρετήσουν tous σχεδόν 
40.000 κατοίκουβ του. Evas οικογενειακόβ 
γιατρόβ, ιδιώτηβ, έχει καταχωρηθεί μέχρι στιγ- 
pns και στον Νομό Κιλκί$ και άλλοβ έναβ στον 
Νομό Φθιώτιδαβ. Σε ολόκληρη Αρκαδία δεν 
υπάρχει ούτε έναβ γιατρόβ με τον ΕΟΠΥΥ, 
παρά μόνο Κέντρα Υγείαβ και ΤΟΜΥ. Ομοίωβ 
στον Νομό Γρεβενών - οι 39.000 κάτοικοι θα 
πρέπει να απευθύνονται orous πέντε οικογε- 
νειακούβ γιατρούβ του Κέντρου Υγεία$ Δεσκά- 
ins. Στον Νομό Apras υπάρχουν δύο γιατροί. 
OXos ο Νομόβ Αιτωλοακαρνανίαβ διαθέτει 
πέντε συμβεβλημένοι^ οικογενειακούβ γιατρούς 
και μάλιστα στο Αγρίνιο. Οι κάτοικοι τη$ Αμφι-

λοχίαβ, ms Βόνιτσα s, nts Ναυπάκτου, του 
Θέρμου, του Μεσολογγίου θα πρέπει να απευ
θύνονται orous βαφτισμένοι ids οικογενειακοί'^ 
γιατροάβ των Κέντρων Yyuias. Στον Νομό 
Τρικάλων θα παρέχουν tis υπηρεσίεβ tous στην 
ΠΦΥ δύο ιδιώτεβ γιατροί. Επτά συμβεβλημένοι 
γιατροί δηλώνονται στο σύστημα για τονΝομό 
Ευβοίαβ - και όλοι στηΧαλκίδα. Οι κάτοικοι του 
υπόλοιπου νησιού θα πρέπει να απευθύνονται 
στα Κέντρα Υγείαβ, εάν και εφόσον υπάρχει 
διαθεσιμότητα, ειδάλλωβ να επισκέπτονται 
ιδιώτεβ γιατρούβ. Το εγχείρημα του υπουργεί
ου Υγείαβ δεν έχει πυλώνεε ούτε καν στην 
ιδιαίτερη πατρίδα ms nyooias του: στον Νομό 
Χανιών, απ’ όπου κατάγεται ο αναπληρωτήβ 
υπουργόβ Υγείαs Παϋλοβ Πολάκηβ, μόνο 
πέντε ιδιώτεβ συμβλήθηκανμετον ΕΟΠΥΥγια 
να στηρίΕουντηνΠΦΥ ενώ στονΝομό Ρεθόμνου 
δεν υπάρχει ούτε έναβ!

192 για την Αττική και 
50 για τη Θεσσαλονίκη

Η ίδια κατάσταση διαμορφώνεται και στην 
Αττική. Συνολικά για τον πληθυσμό στο Λεκα

νοπέδιο υπάρχουν 192 γιατροί: στην Αθήνα 
είναι εγγεγραμμένοι cos ιδιώτεβ οικογενειακοί 
γιατροί 72 παθολόγοι και παιδίατροι και υπολο
γίζονται οι γιατροί των Μονάδων Υγεία s ms 
Αλε&ινδραβ, των Πατησίων, του Παγκρατίου 
και του Νέου Κόσμου. Ενδεικτικά, η περιοχή 
των Αμπελοκήπων έχει μόλιβ έναν ιδιώτη οικο
γενειακό μέσω ΕΟΠΥΥ, κάτι που αφήνει ns uEiis 
επιλογέβ orous Karokous: ή θα πηγαίνουν σε 
αυτόν τον έναν ή θα περιμένουν στο Κέντρο 
Υγείαβ ή θα πληρώνουν από την τσέπη tous 
παθολόγουβ που δεν έχουν σύμβαση. Στο Πα- 
γκράτι υπάρχουν μόλιβ τρειβ παθολόγοι, και 
αυτοί όχι ιδιώτεβ που έχουν σύμβαση με τον 
ΕΟΠΥΥ και μπορούν να δέχονται στα ιατρεία 
tous, αλλά rns TOiiiKns μονάδαβ ΠΕΔΥ! Στο 
Χαϊδάρι υπάρχει έναβ ιδιώτηβ συμβεβλημένοβ 
με τον ΕΟΠΥΥ. Στο Μαρούσι υπάρχουν δύο 
ιδιώτεβ συμβεβλημένοι και άλλοι έ&rns ioiiiki'is 
μονάδαβυγείαβ. ΣτηΦιλοθέηκαιτοΨυχικό δεν 
υπάρχει οικογενειακόβ γιατρός ούτε ιδιώτηβ 
ούτε loniKiis μονάδαβ υγείαβ. Αλλά και στη 
Θεσσαλονίκη η στελέχωσητηβ ΠΦΥ μόνο προ
βλήματα γεννά, καθώβ υπάρχουν 50 συμβεβλη- 
μένοιγιατροίγια τον πληθυσμό όλουτου νομού.
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1  ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΚΟΛΠΟ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΜΕ ΤΟ
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»

Πηγή: ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-09-2018

Κυκλοφορία: 55000 Επιφάνεια: 2212.43 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ IΕ Λ . 14-15

i ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΚΟΛΠΟ ΜΕ ΤΟ «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»
Αγρια κυβερνητική παρέμβαση τινάζει στον αέρα τον διεθνή διαγωνισμό, διώχνει 

- το us Εένουβ επενδυτές εξοργίζει την τρόικα και... χαροποιεί το us ιδιώτεε ανταγωνιστές
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14 ΟΛΟ ΤΟ ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ

Το «Ερρίκο
έχει κομβική σημασία για τ 

αγορά των ιδιωτικ 
θεραπευτηρίων. Η επιστροφή 

του στο Ελληνικό Δημόσιο 
θα ενίσχυε τ^δαμέε τη? 

δημόσιας υγείες, κάτι 
αναμφίβολα θετικό, αλλά 

ταυτόχρονα θα ακύρωνε τη 
δυνατότητα να προστεθείς 

οτην αγορά ιδιωτικής υγείας 
' 'έναε loxupos ανταγωνιστή 

που θα πίεζε tis Tipes

ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΚΟΛΠΟ 
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΜΕ 
ΤΟ «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»
Αγρια κυβερνητική παρέμβαση τινάζει στον αέρα τον διεθνή διαγωνισμό, διώχνει 
του ξένου$ επενδυτέ^εξοργίζει την τρόικα και... χαροποιεί tous ιδιώτες ανταγωνιστέ5

Εντονο και ακραίο παρασκήνιο ε£ελίσσεται σχετι
κά με την πώληση του «Ερρίκοβ Ντυνάν». Το χρε
οκοπημένο νοσοκομείο, που κατέληΣε στον έλεγχο 
ms Tpcmezas Πειραιώ5 και αποτέλεσε μήτρα του 
πολυσυζητημένου σκανδάλου που παρέσυρε στη 
φυλακή τον άλλοτε πανίσχυρο πρόεδρο του Ερυ
θρού Σταυρού Ανδρέα Μαρτίνη, είναι σήμερα το 
πιο κρίσιμο πιόνι στη σκακιέρα Tns ιδιωτικής υγεί- 
as. Μόνο έτσι μπορεί να εΕηγηθεί ότι στην πώλησή 
του, με τον έναν ή τον άλλο τρόπο, εμπλέκονται 
από τον ίδιο τον πρωθυπουργό και τον αρχηγό Tns 
αΕιωματικής αντιπολίτευσή, μέχρι υπουργοί, 
ισχυροί επιχειρήματα, τραπεζίτεε κ.ά.

Μ
IV*

του Αλέξανδρου Κασιμάτη
akasimatis@protothema.net

Η
 πώληση του «Eppkos Ντυνάν» Ξεκί

νησε τον περασμένο Ιούνιο με την 
έναρΕη tns διαγωνιστικής διαδικα- 
oias που ανέλαβε για λογαριασμό 
ms Πειραιώβ η PricewaterhouseCoopers 
(PwC). Evas διαγωνισμ08 από xous 
δεκάδεβ που τρέχουν οι τράπεζεβ 

αυτή την περίοδο για να ρευστοποιήσουν περιουσιακά 
στοιχεία και ο onoios δεν τράβηΕε ιδιαίτερα την προσοχή 
ins κοινής γνώμηβ και των μέσων ενημέρωσή.

Ολα αιπά μέχρι την περασμένη Κυριακή, όταν ο κ. Αλέ&κ 
Toinpas, μιλώ via s στη ΔΕΘ, εΕήγγειλε την επιστροφή του 
«Eppkos Ντυνάν» στο κράτοβ, από το οποίο, onots είπε, 
«σχεδόν εκλάπη», αν και είχε πουληθεί με πλειστηριασμό 
στον οποίο δεν παρουσιάστηκε κανείβ ενδιαφερόμενοβ. 
Τόνισε μάλιστα τη συνεισφορά του Ιδρύματο5 Ωνάση που 
προτίθεται να το αγοράσει για να το επιστρέψει με δωρεά 
στο Ελληνικό Δημόσιο. Οι δηλώσει του πρωθυπουργού 
είχαν διπλό στόχο: αφενόβ επικοινωνιακά να χαϊδέψουν τα 
αυτιά τωνψηφοφόρωνπροσθέτονταδ ένα ακόμη νοσοκομείο 
στο πλέγμα ms δημόσιαβ υγείαβ, αφετέρου να βραχυκυκλώ
σουν για τα καλά τον διαγωνισμό, στέλνονταβ σε ooous ιδι- 
ώτεβ ενδιαφέρθηκαν για το «Ντυνάν» το μήνυμα να μην

τολμήσουν να το ακουμπήσουν. Αν το νοσοκομείο «σχεδόν 
εκλάπη», onots είπε ο κ Toinpas, τότε οι επενδυτέβ ε&σώ- 
νονται περίπου με κλεπταποδόχουβ και αν επενδύσουν τα 
κεφάλαιά του$ θα έχουν απέναντι tous την κυβέρνηση. Να 
σημειωθεί ότι στον ΣΥΡΙΖΑ από την πρώτη στιγμή έκαναν 
προσπάθειεβ να σταματήσουντον διαγωνισμό. Τοντελειπαίο 
μήνα, όμωβ, η στρατηγική vns κυβέρνησηβ φαίνεται ikos 
αναπροσαρμόστηκε κατάλληλα, έτσι ώστε με μεθοδευμένε^ 
ενέργειεβ να πειστούν οι υπόλοιποι επενδυτές ότι είναι 
καλύτερα να αποσυρθούν από τη διεκδίκηση του «Eppkos 
Ντυνάν» και να ανοίξει ο δρόμοβ για το Ωνάσειο.

Η PwC στην αρχική φάση του διαγωνισμού απευθύνθη
κε σε περισσότερεβ από 20 εταιρείεβ που ενδεχομένου θα 
ενδιαφέρονταν να αποκτήσουν το «Ντυνάν». Ωστόσο, δεν 
βρήκε θερμή ανταπόκριση.

Τα βαριά ονόματα που στη δεύτερη φάση έδείξαν διά
θεση να βάλουν λεφτά στο τραπέζι ήταν τρία: ένα από τα 
κρατικό επενδυτικό κεφάλαια του Αμπου Ντόμπι, το Mubadala 
Investment Company. To Mubadala, μαζί με ένα ανάλογο 
επενδυτικό κεφάλαιο από το Κουβέιτ, συμμετέχει στην 
επένδυση του «Αστέρα» Βουλιαγμένα exovtos το πλειοψη
φικό μερίδιο. Η συγκεκριμένη επένδυση μαζί με την ανα
καίνιση των Ξενοδοχείων υπερβαίνει τα 640 εκατ. ευρώ.
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1  ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΚΟΛΠΟ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΜΕ ΤΟ «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»
Πηγή: ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-09-2018

Τα βαριά ονόματα που έδειξαν διάθεση να βάλουν λεφτά στο τραπέζι ήταν τρία: το Mubadala Investment Company, 
ένα από τα κρατικά επενδυτικά κεφάλαια του Αμπου Ντάμπι που φέρεται να δίνει 85 εκατ. ευρώ,
η Farallon Capital Management με προσφορά 70 εκατ. ευρώ και το Ιδρυμα Ωνάση που φέρεται να δίνει 65 ή 45 εκατ. ευρώ

Enicms το Mubadala είχε πάρει μέροε ατον διαγωνισμό για 
την πώληση των ιχθυοτροφείων Nnp0as και ΣΕΛΟΝΊΆ. Το 
«Eppkos Ντυνάν» είναι η τρίτη επένδυση που επιδιώκει να 
κάνει στη χώρα και φέρεται να έχει πλειοδοτήσει ons μη 
δεσμευτικέβ προσφορέε με 85 εκατ. ευρώ.

Η Farallon Capital Management είναι αμερικανικόβ επεν- 
δυηκόδ οργανισμόβ με έδρα το Σαν Φρανσίσκο. Διατηρεί 
γραφεία σε Λονδίνο και Χονγκ Κονγκ και διαχειρίζεται 25 
δισ. δολάρια. Στην Ελλάδα δεν είναι άγνωστη, καθώβ έχει 
αγοράσει από ns τράπεζεε τα δάνεια ms Euromedica και 
εμφανίζεται δραστήρια στην αναζήτηση και άλλων επενδύ
σεων. Φέρεται να έχει δώσει μη δεσμευτική προσφορά 70 
εκατ. ευρώ. Το Ιδρυμα Ωνάση, το οποίο φυσικά δεν χρειά
ζεται ιδιαίτερεβ θυσιάσει, φέρεται να έχει υποβάλει τη 
χαμηλότερη προσφορά, ύψουε 65 εκατ. ευρώ, ενώ, σύμφω
να με άλλεε πηγέε, η προσφορά του είναι 45 εκατ. ευρώ.

Πληροφορίεε λένε ότι ο πρόεδροβ του Ιδρύμα ακ Ωνάση, 
Avniivns Παπαδημητρίου, φέρειαι να κλήθηκε δύο φορέε 
στο Μέγαρο ΜαΕίμου, όπου συνάντησε τον πρωθυπουργό, 
ο onoios και του ζήτησε να αγοράσει το «Eppkos Ντυνάν». 
Ο κ. Παπαδημητρίου συμφώνησε, αλλά λέγεται ircos διευ
κρίνισε ότι το τίμημα που μπορεί να 
βάλει το ίδρυμα στο τραπέζι είναι 
πεπερασμένο και συγκεκριμένου 
οικονομικού βεληνεκούε. Κατά ns 
i5i8s πληροφορίεβ πάντα, ο κ. Πα
παδημητρίου δέχθηκε διαβεβαιώσεκ 
ότιαιπό δεν πρέπει να τον απασχο
λεί. Τατπόχρονα η κυβέρνηση Ξεκί
νησε για το «Ντυνάν» έναν παράλ
ληλο διάλογο με την Τράπεζα Πει- 
paioos, ο onoios έγινε ευρύτερα 
γνώση® όταν ο αναπληρωπκ υηουρ- 
yos Υγείαβ Παύλοβ Πολάκηβ και ο 
ucpunoupyos παρά τω πρωθυπουργό 
Δημήτρηβ Aiokos πήγαν στην τρά
πεζα και συναντήθηκανμετονδιευ- 
θήνοντα σύμβουλό ms Χρηστό 
Μεγάλου. Το Σάββατο 1 Σεπτεμβρί
ου λέγεται όη έγινε και νέα συνά
ντηση του κ. Μεγάλου με τον κ.
Πολάκη. Υπάρχουνπληροφορίεε ότι 
οι άνθρωποι του Mubadala πέρασαν 
και ατηοί με τη σειρά tous το κατώ
φλι του Μεγάρου ΜαΕίμου. Εκεί 
λέγεται ότι Kopucpaios υπουργόβ, 
μεταΕύ καφέδων και φιλικήε συζή- 
inons, tous πρότεινε να αναπροσαρ
μόσουν tous επενδυτικοί'^ tons cnoxous. Ανάλογη oacpris 
σύσταση npos το Mubadala φημολογείται στην αγορά ncos 
επαναλήφθηκε και για δεύτερη φορά.

Οι άνθρωποι ms Mubadala Investment Company θεώ
ρησαν ns δηλώσει στη ΔΕΘ την κορυφή του παγόβουνου. 
Μετά ns κυβερνητικέ^ συστάσειβ και υπό την επήρεια 
έντονηβ avnouxias για το μέλλον'ins επένδυσήβ tous στον 
«Αστέρα», οι εκπρόσωποι του Mubadala λέγεται ncos ενη- 
μέρωσαντον αρχηγό ms αΕιωματικήβ αντιπολίτευσή Κυριάκο 
Μητσοτάκη και προσπάθησαν να διερευνήσουν αν σε 
περίπτωση πολιτικιά ο Αλα γη s θα αποτελόσουν στόχο ms 
νέα8 κυβέρνησή. Υπάρχουν πληροφορίεβ όη το Mubadala 
ενημέρωσε σχετικά με το «Ντυνάν» και Εένα μέλη του Δ.Σ. 
ms Πειραιώε, μειαΕή των οποίων και τον εκπρόσωπο του 
Ταμείου Χρηματοπιστωτικόν Σταθερότηταε.

Στο μεταΕύ, στο παιχνίδι για το «Eppkos Ντυνάν» άρχισαν 
να μπαίνουν και τα «μεγάλα παιδιά». Στο γραφείο του επι- 
κεφαλήβ ins Πειραιο» κ. Μεγάλου έφτασαν μηνύματα από 
us ευρωπάίκέε εποπτικέε αρχέ$ για ns διαδικασίεε σχετικά 
με τον διαγωνισμό. Λέγεται tiois η ηγεσία ms Πειραιοκ 
υποχρεώθηκε να συνομιλήσει για το «Ντυνάν» και με την 
Τράπεζα ms Ελλάδοβ, η οποία onions ενδιαφέρθηκε. Στην 
αγορά κυκλοφόρησαν πληροφορίεβ ότι για το ίδιο θέμα

χτύπησε το τηλέφωνο του κ. Μεγάλου και στην άλλη άκρη 
ms Ypuppns ήταν ο μεγαλομέτοχοβ ms Τράπεζαε Πειραιώς 
Αμερικανόβ δισεκατομμυριούχοε ΤζονΠόλσον. Και επειδή 
οι δισεκατομμυριοήχοι γνωρίζονται μειαΕή tous, λέγεται ότι 
μόλΐ5 ο κ. Πόλσον ολοκλήρωσε τη συνομιλία του με τον κ. 
Μεγάλου, τηλεφώνησε στον επικεφαλήβ ms κοινοπραΕίαε 
των αραβικών συμφερόντων που έχει την πλειοψηφία του 
«Αστέρα» -και στην οποία συμμετέχει το Mubadala- και 
σύστησε να μην παραιτηθούν από τη διεκδίκηση του «Ντυ
νάν», αλλά, αντιθέτου, να επιμείνουν, παρέχονταβ ο ίδιοβ 
διαβεβαιώσεΐΒ για τη διαφάνεια του διαγωνισμού.

Τη Δευτέρα 10 Σεπτεμβρίου, μετά από τηλεδιάσκεψη 
που προηγήθηκε, το Mubadala αποφάσισε ότι δεν αποσή- 
ρεται από τη διαδικασία και θα επιμείνει για το «Ντυνάν». Η 
Farallon Capital Management δεν έχει ανοίξει ακόμη τα 
χαρτιά ms, αλλά η PwC θεωρεί ότι npos το παρόν συνεχίζει, 
καθώδ δεν έχει λάβει ενημέρωση ότι αποσύρεται. Την Τρίτη 
11 Σεπτεμβρίου στην Τράπεζα Πειραιώε πραγματοποιήθη
κε ειδική σύσκεψη για το «Ντυνάν», στην οποία κλήθηκε και 
ο κ. Γεράσιμοβ Tmairapas, επικεφαλή8 ms εταιρείαβ 
ΗΜΙΘΕΑ, η οποία έχει το «Ντυνάν». Ο κ. Toiarrapas διατηρεί

ιδεολογικοί^ δεσμούβ με τον ΣΥΡΙΖΑ (επί ms ouoias, τοπο- 
τηρητήβ του κόμματοβ στην Τράπεζα Πειραιά»), τον οποίο 
το 2015 τον είχε διορίσει επίτροπο του Δημοσίου στο Δ.Σ. 
ms 1 If’ipaiois, θέση από την οποία παραιτήθηκε για να 
αναλάβει καθήκοντα στην ΗΜΙΘΕΑ. Ο κ. Τσιαπάραβ έχει 
διατελέσει και μέλοε στο Δ.Σ. ms ΕΒΖ, από όπου παραιτή
θηκε τον περασμένο Ιανουάριο ύστερα από φραστικό 
επεισόδιο που είχε με τευτλοπαραγωγούε.

Κατά πληροφορίεε, στη σύσκεψη ειπώθηκε ότι η διαδι
κασία πώληση$ του «Eppkos Ντυνάν» έχει προκαλέσει την 
προσοχή ms Tpanezns ms Ελλάδοβ, του SSM και των μετό
χων και ότι αυτή θα γίνει με ανταγωνιστική διαδικασία γιατί, 
oiTois είπε παριστάμενοε στη σύσκεψη σε μια έκρη&ι αγα
νάκτησης «δεν θα πάμε και στη φυλακή για το “Ντυνάν”». Στη 
σύσκεψη έγινε επίσηβ σαφέε όη αν οι όροι και οι προϋπο
θέσει διεΕαγωγήε του διαγωνισμού δεν ικανοποιούν, τότε 
θα κηρυχθεί άγονοε. Τονίστηκε unions ότι δεν έχει αλλάξει 
κάτι μετά us δηλώσει του πρωθυπουργού και auvoncos η 
διαδικασία συνεχίζεται. Να σημειωθεί ότι πηγέε 'ins Πειραι- 
d)s συμπλήρωναν ncos το μήνυμα όη τα χέρια ms τράπεζαβ 
είναι δεμένα και θα υποχρεωθεί να πουλήσει το νοσοκομείο 
σε όποιον προσφέρει έστω και ένα ευρώ παραπάνω είχε 
μεταφέρει και ο κ. Μεγάλου στηντελευταία συνάντηση που

είχε με τονκ. Πολάκη. Oncos συμπληρώνει, μάλιστα, Kopu
cpaios θεσμικόε παράγονταβ, «υπάρχει και ο Κορνδαλλόβ για 
όποιον πουλήσει εκηis διαδικασία&>.

Μετά τη συγκεκριμένη σύσκεψη ο πρόεδροβ του νοσο
κομείου, Γεράσιμοβ Taianapas, κάλεσε σε ενημερωτική 
συνάντηση tous διευθυντές των ιατρικών τμημάτων, τα 
στελέχη ms νοσηλευτικήε υπηρεσίαε και των διοικητικών 
υπηρεσιών του «Ντυνάν» στην οποία tous διαβεβαίωσε ότι 
«η διαδικασία oncos έχει Ξεκινήσει, έτσι και θα ολοκληρωθεί». 
Τόνισε επίσηε ότι ο διαγωνισμόε «συνεχίζεται με tous ίδιονβ 
όρουβ και με απόλυτη διαφάνεια», προσθέτονκκ ότι «παρα- 
κολουθείται στενά από τον SSM». Μάλιστα είπε ότι έωβ ns 15 
Οκτωβρίου θα πρέπει να έχουν κατατεθεί οι δεσμευτικέβ 
προσφορέβ.

To «Eppkos Ντυνάν» έχει κομβική σημασία για την αγο
ρά των ιδιωτικών θεραπευτηρίων. Η επιστροφή του στο 
Δημόσιο θα ενίσχυε ns δομέβ ms δημόσιαβ υγείαβ, κάτι 
αναμφίβολα θετικό, το οποίο opcos ταυτόχρονα θα ακύρωνε 
τη δυνατότητα να προστεθεί στην αγορά ιδιωπκήε υγείαε 
ένα$ ισχυρόβ ανταγωνιστήβ που θα πίεζε ns τιμέβ. Στεγα
σμένο σε κτίριο που οικοδομήθηκε ειδικά για χρήση νοσο

κομείου, στο κέντρο ins Αθήναs, με 
γκαράζ και σε απόσταση μόλιε 2,5 
χιλιομέτρων από us ναυαρχίδεβ ms 
ιδιωτικήβ υγείαε, το Ιατρικό Κέντρο 
και το «Υγεία», η τύχη του θα επηρε
άσει καθοριστικά us συνθήκεβ του 
ανταγωνισμού.

Διαθέτειπερίπου 500 κλίνει (όταν 
ο «Ευαγγελισμόε» έχει σχεδόν 800) 
και δουλεύει σήμερα στο 50%-60% 
tos δυναμικότητάε του. Η Πειραιάκ 
ήταν ο βασικόβ marwuis του «Ντυνάν», 
με δάνεια iji|joijs 90 εκατ. ευρώ. Τον 
Σεπτέμβριο του 2014το νοσοκομείο 
πέρασε στον έλεγχο ins τράπεζαε 
μετά από πλειστηριασμό λόγω των 
οφειλών του και ελλείψει άλλων 
υποψήφιων αγοραστών. Τότε η 
Πειραιώβ συγκρότησε την εταιρεία 
ειδικού σκοπού και θυγατρική ins 
τράπεζαβ, ΗΜΙΘΕΑ, στην οποία και 
περιήλθε το νοσοκομείο έναντι 115 
εκατ. ευρώ. Την περίοδο ms μετα
βίβασή, το «Eppkos Ντυνάν» χρω
στούσε σε προμηθευτές ασφαλιστι
κά ταμεία, ΔΕΚΟ και εργαζομένου 
περί τα 100 εκατ. ευρώ.

Η Τράπεζα Πειραιώε Ξεκίνησε εκτενέε πρόγραμμα ανα
διοργάνωσή. Ωστόσο το 2017 ολοκληρώθηκε, με το «Ντυνάν» 
να παρουσιάζει ζημίεε μετά από cpopous 13,5 εκατ. ευρώ και 
αρνητική καθαρή θέση 19,5 εκατ. ευρώ. Ο izipos αυ&ίθηκε 
κατά 16% φτάνονταβ τα 43,5 εκατ., ενώ αιίξήθηκε και το 
κόστοε υπηρεσιών κατά 3 εκατ. ευρώ, oncos και τα έΕοδα 
διοίκησηε κατά 1 εκατ. ευρώ. Η πλειοψηφία των νέων και 
δυναμικών γιατρών που έχει στο δυναμικό του αντιμετωπί
ζει την επιστροφή του νοσοκομείου στο Δημόσιο σαν επαγ
γελματική καταστροφή. Αντίθετα το σωματείο εργαζομένων 
συμφωνεί αι ιολύτοκ με την επαναφορό του στο πλαίσιο ms 
δημόσιαβ περίθαλψηε σε συνεργασία με το Ιδρυμα Ωνάση. 
Οι τεχνοκράτεε των επενδυτικών funds αποτιμούντη δίκαιη 
ιίξία του νοσοκομείου πέρίξ των 80 εκατ. ευρώ, με τα πιο 
ακραία σενάρια να κάνουν λόγο για 110 εκατ., καθώβ ο αγο
ράσατε υπολογίζεται ότι θα χρειαστεί να επενδύσει επιπλέ
ον 30 με 40 εκατ. ευρώ. Ολα αυιά φυσικά αν το νοσοκομείο 
δεν περάσει στο Δημόσιο, καθώβ η κυβέρνηση δεν δείχνει 
πρόθυμη να εγκαταλείψει εύκολα ένα σχέδιο που ηχεί ευ
χάριστα στηνκοινή γνώμηκαι εξασφαλίζει νέεβ προσλήψεκ. 
Τόσο που κυκλοφορούν στην αγορά ακόμη και ακραία σε
νάρια, oncos αυτό ms απαλλοτρίωσή από το υπουργείο 
Υγείαβ του κτιρίου που στεγάζει το «Ντυνάν».

Ο CEO Tns Tp0nszas Πειραιώε XprioTOS 
Μεγάλου σε συνάντηση που είχε με τον 
κ. Παύλο Πολάκη τού τόνισε ότι η 
τράπεζα είναι υποχρεωμένη να πουλήσει 
το νοσοκομείο σε όποιον προσφέρει 
έστω και ένα ευρώ παραπάνω

Ο πρόεδροετου «Eppkos 
Ντυνάν» Γεράσιμοε Τσιαπάραε 
διαβεβαίωσε τα στελέχη του 
νοσοκομείου ότι ο διαγωνισμόν 
«συνεχίζεται με tous ίδιουε opous 
και απόλυτη διαφάνεια»
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1  Νέες παροχες Υγείας από τον ΕΔΟΕΑΠ
Πηγή: ΚΑΡΦΙ Σελ.: 20 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Κυκλοφορία: 4910 Επιφάνεια: 241.44 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

κλειδί στο χέρι

Ness napoxes Yysias
από τον ΕΔΟΕΑΠ

Η Διοίκηση του ΕΔΟΕΑΠ, στην 
προσπάθειά της να εξυπηρετήσει 
με τον καλύτερο δυνατό τρόπο 
τους ασφαλισμένους του και ιδι
αιτέρως τους νέους ασφαλισμέ
νους της περιφέρειας, υπέγραφε 
σύμβαση συνεργασίας με το δί
κτυο της AFFIDEA.
Η AFFIDEA αποτελεί ένα από τα 
μεγαλύτερα δίκτυα πρωτοβάθμι
ας φροντίδας υγείας στην Ελλά
δα, με περισσότερους από 1.430 
συνεργαζόμενους γιατρούς όλων 
των ειδικοτήτων σε όλη τη χώρα, 
19 ιδιόκτητα διαγνωστικά κέντρα 
και περισσότερα από 315 ακόμα 
συνεργαζόμενα, κατανεμημένα 
σε κάθε περιφέρεια και νομό της 
Ελλάδας.
Ανήκει στη Waypoint Capital, 
έναν από τους μεγαλύτερους 
-παγκοσμίως- παρόχους υπηρε
σιών πρωτοβάθμιας φροντίδας 
υγείας, με τομείς δραστηριότη
τας τις απεικονιστικές εξετάσεις, 
τις εξετάσεις βιοπαθολογίας και 
ακτινοθεραπείας.
Οι υπηρεσίες που θα παρέχονται 
από το συγκεκριμένο δίκτυο 
στους ασφαλισμένους περιλαμ
βάνουν ιατρικές επισκέψεις για 
όλες τις ειδικότητες, διαγνωστι
κές εξετάσεις και φυσιοθερα
πευτική φροντίδα. Επιπλέον, πα
ρέχεται οδοντιατρική φροντίδα 
από δίκτυο οδοντιάτρων, με ειδι
κές εκπτωτικές τιμές για τους 
ασφαλισμένους του ΕΔΟΕΑΠ. 
Όλες οι παραπάνω υπηρεσίες θα 
ισχύουν πανελλαδικά για όλους 
τους ασφαλισμένους. Οι ασφαλι
σμένοι μας της περιφέρειας απο
κτούν για πρώτη φορά πρόσβαση 
σε μεγάλο δίκτυο συμβεβλημέ
νων γιατρών, με δωρεάν (για 
τους ίδιους) επίσκεψη, καθώς και 
πρόσβαση σε διαγνωστικά κέ
ντρα για την εκτέλεση παρακλι- 
νικών εξετάσεων, καταβάλλο
ντας μόνο το προβλεπόμενο πο
σοστό συμμετοχής τους επί του 
κρατικού τιμολογίου, αποφεύγο- 
ντας πλέον την ταλαιπωρία της 
προπληρωμής από τους ίδιους 
και της αποστολής των αποδεί
ξεων για να πιστωθούν εκ των 
υστέρων τα ποσά που δικαιού
νται από τον ΕΔΟΕΑΠ.
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1  Εφημερία γιατρών με 2,5 ευρώ την ώρα!
Πηγή: ΠΑΡΟΝ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-09-2018

Κυκλοφορία: 1500 Επιφάνεια: 158.64 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εφημερία γιατρών με 2,5 ευρώ την ώρα!
Με τιε ηρωικέε προσπάθει- 

εε ίων γιατρών και των 
νοσηλευτών λειτουργούν τα νο

σοκομεία, που έχουν τεράστιεε 
ελλείψειε όχι μόνο σε γιατρούε 
και νοσηλευτέε αλλά και σε 
αναλώσιμα υλικά, ακόμα και σε 
γάζεε και σαπούνια...

Αυτήν τη στιγμή, με στοιχεία 
που δεν αμφισβητούνται, λείπουν 
από το Εθνικό Σύστημα Υγείαε 
(ΕΣΥ) 6.500 γιατροί από τα νο
σοκομεία, 2.900 επικουρικοί 
γιατροί στηρίζουν τιε κλινικέε 
σε όλη τη χώρα και 26.000 θέ- 
σειε νοσηλευτών είναι κενέε, 
ενώ 18.000 γιατροί έχουν πά
ρει τον δρόμο τηε ξενιτιάε.

Με το σταγονόμετρο γίνο
νταν οι διορισμοί γιατρών και 
επιμελητών Β’ τα τελευταία 10 
χρόνια. Ο μισθόε του ειδικευό
μενου γιατρού είναι 960 ευρώ 
και οι εφημερίεε αμέτρητεε, με 
το ωρομίσθιο τηε εφημερίαε να 
είναι 2,5 ευρώ! Ακόμη και στα 
κεντρικά νοσοκομεία το 20% 
των θέσεων είναι κενό.

Σε επιστολή που έστειλε πρ
όσφατα στον πρωθυπουργό η 
Ένωση Ιατρών Νοσοκομείων 
Αθηνών - Πειραιά διαμαρτύρ
εται για την εξαίρεση των 
νοσοκομειακών γιατρών από 
τη μερική αποκατάσταση των 
απωλειών από την εφαρμογή 
των Μνημονίων σε όλουε τουε 
κλάδουε που περιλαμβάνονται

στο ειδικό μισθολόγιο, τη στιγ
μή που έχουν υποστεί μείωση 
μισθών μέχρι και 52%! Παρα
θέτουν, μάλιστα, και τα σχετικά 
στοιχεία:

• Το 2010 ο μισθόε του 
διευθυντή με 15 χρόνια πρ- 
ούπηρεσίαε στο ΕΣΥ ήταν 2.840 
ευρώ και το 2018 μειώθηκε στα 
1.880 ευρώ, μείον 43%.

• Το 2010 ο μισθόε του επι
μελητή Α' ήταν 2.390 ευρώ και 
το 2018 μειώθηκε στα 1.712 
ευρώ, μείον 39%!

Μείον Ι.ΟΟΟ!
Από πανιού λείπουν γιατροί. Στο νέο Σύστημα Υγείαε αντι
στοιχούν 925 με 1.000 οικογενειακοί γιατροί σε 10.000.000 

ασφαλισμένουε! Και ο ιατρικόε κλάδοε μιλάει για «μαζική απο- 
ασφάλιση του πληθυσμού», καθώε λείπουν 1.000 γιατροί από τιε 
υπηρεσίεε τηε Πρωτοβάθμιαε Φροντίδαε Υγείαε και ο κίνδυνοε 

κατάρρευσηε του κοινωνικού κράτουε είναι προ των πυλών.
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1  Οι ασθενείς πληρώνουν ακριβά την αναμονή στο
ΕΣΥ

Πηγή: ΕΘΝΟΣ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: Ημερομηνία
έκδοσης:

16-09-2018

Κυκλοφορία: 20000 Επιφάνεια: 1035.83 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΥΙΗΣΗ ΤΠΝ ΕΠΙΣΚΕΨΕΠΝ ΣΤΑ ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΑ ΙΑΤΡΕΙΑ

Οι ασθενείς πληρώνουν 
ακριβά την αναμονή στο ΕΣΥ
Εως 72 ευρώ ανά επίσκεψη χρειάζεται να δαπανούν 
ασφαλισμένοι για να εξεταστούν από γιατρό, καθώς 
το προσωπικό στα νοσοκομεία μόλις που επαρκεί 
για να εξυπηρετεί ία πρωινά περιστατικά.

ΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ
defthimiadoufethnos.gr

Α
υξηςη των ασθενών στα 
απογευματινά ιατρεία των 
νοσοκομείων καταγράφουν 
τα αρμόδια τμήματα του 
υπουργείου Υγείας. Μπορεί 
η οικονομική δυσχέρεια να 
παραμένει και μετά την έξοδο από τα 
μνημόνια, οι ασθενείς όμως θέλοντας 
και μη οδηγούνται το απόγευμα στα 

δημόσια νοσοκομεία προκειμένου να 
εξετασθούν επί πληρωμή.

Τις πρωινές ώρες ία νοσοκομεία 
του ΕΣΥ παραμένουν σχεδόν απρο
σπέλαστα, καθώς ίο λιγοστό ιατρικό 
και νοσηλευτικό προσωπικό μετά 
βίας προλαβαίνει να εξυπηρετήσει 
ία προγραμματισμένα περιστατικά. 
Η αναμονή για μία επίσκεψη σε για
τρό μπορεί να διαρκέσει μήνες, ανα
γκάζοντας ιούς πολίτες να καταφεύ

γουν στα απογευματινά ραντεβού. 
Δεν είναι τυχαίο εξάλλου όχι ακόμη 
και ο ίδιος ο πρωθυπουργός Αλέξης 
Τσίπρας στη ΔΕΘ, μεταξύ ίων βασι
κών στόχων που ανακοίνωσε για τον 
τομέα της Υγείας στη μειαμνημονι- 
ακή εποχή, ήταν η μείωση του χρόνου 
αναμονής στο ΕΣΥ.

Μέχρι τότε, μοναδική λύση για 
χιλιάδες ασθενείς είναι η ολοήμερη 
λειτουργία των νοσηλευτικών ιδρυ-

Τα ταμεία δεν καλύ
πτουν το κόσιος της 
επίσκεψης, καλύ
πτουν όμως ιατρικές 
πρήξεις, όπως αιματο
λογικές εξετάσεις, 
ακτινογραφίες κ.ά.

μάτων, δηλαδή τα γνωστά απογευμα
τινά ιατρεία. Ωστόσο, η λειτουργία 
αυτή καθιστά τα νοσοκομεία σχεδόν 
ιδιωτικά, καθώς οι πάσχοντες πρέπει 
να πληρώσουν από την τσέπη τους 
για να επισκεφθοΰν τον γιατρό που 
χρειάζονται.

Σύμφωνα με τα στοιχεία του 
υπουργείου Υγείας, το 2017 συνολικά 
568.744 ασθενείς εξετάσθηκαν σε 
απογευματινά ιατρεία σε όλα τα νο
σοκομεία της χώρας στις επτά Υγει
ονομικές Περιφέρειες, ενώ το 2016 
οι επισκέψεις είχαν φτάσει τις 539-699-

ΡΑΝΤΕΒΟΥ ΜΕΙΠ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑΣ
Οποιος επιθυμεί να επισκεφθεί τον 
γιατρό του στο ΕΣΥ μετά το μεσημέρι 
θα πρέπει να απευθυνθεί στη γραμ
ματεία των απογευματινών ιατρείων 
του κάθε νοσοκομείου, όπου και γί
νεται ο προγραμματισμός των επι
σκέψεων, καθώς και η θεώρηση των 
πιστοποιητικών που εκδίδονται.

Ο προγραμματισμός των ραντεβού 
γίνεται είτε απευθείας είτε τηλεφω
νικός, με τους ασθενείς να επιλέγουν 
τον γιατρό που επιθυμούν, ενώ κα
θορίζονται η ημέρα και η ώρα που θα 
πραγματοποιηθεί η επίσκεψη.

Βέβαια, οι ασθενείς πριν από το 
ραντεβού καταβάλλουν σιο ταμείο 
της γραμματείας των απογευματινών

Η ηγεσία του
υπουργείου Υγεί
ας είχε δηλώσει 
στο παρελθόν 
πως θα προχω
ρήσει σε ανασυ
γκρότηση ίων 
απογευματινών 
ιατρείων αλλά 
και σε μείωση 
ίων τιμών.

ιατρείων ία ποσά, ανάλογα με τον 
γιατρό που θα επισκεφθοΰν.

Να σημειωθεί ότι τα ασφαλιστικά 
ταμεία δεν καλύπτουν το κόστος της 
επίσκεψης, καλύπτουν όμως τις ια
τρικές πράξεις (όπως αιματολογικές 
εξετάσεις, ακτινογραφίες κ.ά.), αρκεί 
ο ασθενής να διαθέτει το απαραίτητο 
παραπεμπτικό. Διαφορετικά, κατα
βάλλει όλο ίο ποσό από την τσέπη 
του και για τις εξετάσεις. Πάντως, η 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας είχε 
δηλώσει στο παρελθόν πως θα προ
χωρήσει σε ανασυγκρότηση των απο
γευματινών ιατρείων αλλά και σε 
μείωση των τιμών.

ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΟΕΝΓΕ
Αλλωστε, το προηγούμενο διάστημα 
οι συνδικαλιστικές οργανώσεις των 
γιατρών, όπως η Ομοσπονδία των 
Νοσοκομειακών Γιατρών (ΟΕΝΓΕ), 
διαμαρτύρονταν για την υποχρέωση 
των ασθενών να πληρώνουν το από
γευμα στα δημόσια νοσοκομεία από 
την τσέπη τους, τη στιγμή που η ηγε
σία του υπουργείου Υγείας μιλά για 
ολοήμερη λειτουργία του ΕΣΥ.

Δεν είναι τυχαίο ότι η ΟΕΝΓΕ έχει 
ζητήσει πολλές φορές να καταργηθούν 
τα απογευματινά ιατρεία των δημό
σιων νοσοκομείων, ειδικά μέσα στην 
κρίση, που οι πολίτες πρέπει να πλη
ρώνουν από το υστέρημά τους για να 
εξετασθούν από γιατρό.

Βέβαια, από την άλλη, τα απο
γευματινά ιατρεία αποτελούν ένα 
σημαντικό έσοδο για τα δημόσια 
νοσοκομεία, καθώς οι γιατροί είναι 
υποχρεωμένοι να κόβουν αποδείξεις 
και να αποδίδουν στο ταμείο του 
νοσηλευτικού ιδρύματος μέρος των 
εσόδων τους, ενώ ταυτόχρονα απο
κομίζουν και οι ίδιοι κέρδη από την 
εργασία τους. ·

60e
Διευθυντής - 
Αναπληρωτής καθηγητής

64e 72ε
Συντονιστής Καθηγητής
διευθυντής

36€
Λέκτορας - 
Επιμελητής Β’

48e
Επιμελητής Α’ - 
Επίκουρος καθηγητής

220.793
(202.458) 01 ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΕΣ 

ΕΠΙΣΚΕΨΕΙΣ
ΑΝΑ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
(ΥΠΕ)
2017 (2016)

61.277
(59.773) 44.030

(41.211)

69.736
(67.062 47.960

(44.313)

ΣΥΝΟΛΟ

568.744
(539.699)

50.130
(52.070)

74.818
(72.812)
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1  Διακρίσεις για το «Παπαγεωργίου»
Πηγή: THESSNEWS Σελ.: 46 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Κυκλοφορία: 0 Επιφάνεια: 142.58 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΠΤΑ ΒΡΑΒΕΙΑ ΑΠΕΣΠΑΣΕ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Διακρίσεις για ίο «Παπαγεωργίου»
Επτά βραβεία -τρία χρυ

σά, τρία ασημένια και ένα 
χάλκινο-απέσπασε το νοσο
κομείο «Παπαγεωργίου» της 
Θεσσαλονίκης στη διοργά
νωση «Healthcare Business 
Awards 2018», κατακτώντας 
τις περισσότερες διακρίσεις 
μεταξύ των δημόσιων και 
ιδιωτικών νοσηλευτικών μο
νάδων, στις κατηγορίες της 
καινοτομίας, της ανάπτυξης, 
της κοινωνικής ευαισθησίας, 
της αποτελεσματικής διοίκη
σης κλινικής δημοσίου νοσο
κομείου και της ποιότητας 
υπηρεσιών.

Συγκεκριμένα απονεμή- 
θηκαν στο Νοσοκομείο Πα

παγεωργίου βραβεία στις 
υποψηφιότητες:

ι Πρόγραμμα εκπαίδευσης 
στην εξειδίκευση νοσηλευ
τών (χρυσό βραβείο)

2 Απόδοση χειρουργικών 
αιθουσών (χρυσό βραβείο)

3 Δράσεις κοινωνικής ευαι
σθησίας: Μια μεγάλη «αγκα
λιά» για όσους έχουν ανάγκη 
(χρυσό βραβείο)

4 Αντιμετώπιση της απλα
σίας του κόλπου νεαρών 
ασθενών με τη Χειρουργική 
Κολπική / Λαπαροσκοπική 
Δημιουργία Νεοκόλπου με τη 
Χρήση Περιτοναίου (Τεχνική 
Davydov) (αργυρό βραβείο)

5 Πρωτοπορία στην εκπαί

δευση, τη διαρκή κατάρτιση 
και τη συνεχή επιμόρφωση 
(αργυρό βραβείο)

6 Σύστημα Διαλογής 
(Triage), Διαχείρισης και 
Δεικτών Αξιολόγησης στο 
Τμήμα Επειγόντων Περιστα
τικών και Εφαρμογή του στην 
Ανάπτυξη και Σχεδίασμά του 
Emergency Department 
Information Systemrou Γ.Ν. 
Παπαγεωργίου (αργυρό βρα
βείο)

7 Παρανεφρικό Ανεύρυσμα 
Αορτής: Ενδοαγγειακή Αντι
μετώπιση με Fenestrated 
Anaconda custom stent- 
graft system (χάλκινο βρα
βείο)
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1  Η Υγεία στο δρόμο της ανάπτυξης
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 54 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-09-2018

Κυκλοφορία: 12000 Επιφάνεια: 261.19 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

θεόδουλος
Παπαβασιϋείου
Δημοσιογράφος,
εκδοχής ίου περιοδικού «Plan Be»

Η Υγεία σιο δρόμο ins ανάπτυξηε...
Η ΑΝΑΠΤΥΞΗ είναι καθ’ οδόν. Αν αργή
σει λίγο, μην αγχωθείτε, κάπου θα έχει 
μπλέξει. Κι αυτά τα «μπλεξίματα» οδή
γησαν τον πρωθυπουργό να είναι πολύ 
μαζεμένος στις δεσμεύσεις του για τα 
επόμενα χρόνια. Ετσι, κατά την πρόσφα
τη ομιλία του στη ΔΕΘ, δεν πήραμε μια 
ξεκάθαρη εικόνα για το τι θα συναντή
σουμε στο άμεσο μέλλον.Ή μάλλον πήρα
με μια εικόνα που μας δείχνει ότι ναι μεν 
κάτι άλλαξε, αλλά τα καλύτερα έρχονται 
σε βάθος τετραετίας (και βάλε).

Οι αγορές πιέζουν, το ταμείο είναι μεί- 
ον, τα προβλήματα και οι εκκρεμότητες 
αυξάνονται, επομένως, όλα τα παραπάνω 
προκαλούν αυξημένη κίνηση στην πο
ρεία της ανάπτυξης, που κάπου βρίσκε
ται μποτιλιαρισμένη ανάμεσα σε πρέπει, 
μπορώ, έχω τη δυνατότητα.

Και στα της Υγείας ο Αλέξης Τσίπρας 
ήταν φειδωλός. Κι εδώ τα πράγματα θα 
βελτιωθούν σε βάθος πενταετίας. Μόνο 
που στην Υγεία οι αναμονές και οι καθυ
στερήσεις είναι επικίνδυνες. Και δεν μι
λάμε μόνο για το «πάρε χαρτάκι και περί- 
μενε στην ουρά», στο οποίο αναφέρθηκε 
ο πρωθυπουργός, τονίζοντας ότι ζήτησε 
από τους διοικητές του ΕΣΥ να μειώσουν 
στο ελάχιστο το χρόνο αναμονής των 
ασθενών. Οντως, το πρόβλημα στα δη
μόσια νοσοκομεία παραμένει τεράστιο. 
Λίστες για εξετάσεις και χειρουργεία, πα
νικός στις εφημερίες, απελπισία και αγω
νία στα πρόσωπα των πολιτών που δεν 
έχουν πού αλλού να καταφύγουν. Γιατί η 
Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας ακόμη να 
«πάρει μπρος» και θα αργήσει κι άλλο, αν 
κρίνουμε από το χαμηλό ενδιαφέρον που 
δείχνουν οι γιατροί για το νέο εγχείρημα, 
γιατί οι ελλείψεις προσωπικού είναι με

γάλες, γιατί οι δομές και οι προμήθειες 
είναι ανεπαρκείς... Και γιατί, στο κάτω 
κάτω, η αναμονή δεν μειώνεται με μία 
απλή εντολή του πρωθυπουργού προς 
τις διοικήσεις των νοσοκομείων. Θέλει 
μια σειρά διαρθρωτικών μέτρων που θα 
μπορέσουν να επαναφέρουν τις χαμένες 
ισορροπίες του συστήματος.

Αλλά και στο θέμα της φαρμακευτικής 
δαπάνης θα πρέπει να περιμένουμε με
ρικά χρόνια ακόμη μέχρι να «στρώσουν 
τα πράγματα». «Η σταθερή μας βούληση 
είναι η ενίσχυση του προϋπολογισμού 
για την Υγεία, ώστε σε βάθος πενταετί
ας να καταφέρουμε, επιτέλους, να προ
σεγγίσουμε τον ευρωπαϊκό μέσο όρο», 
ανέφερε ο πρωθυπουργός. Ασαφές και 
ανασφαλές και αυτό το θέμα, αν αναλο- 
γιστούμε ότι ακόμη και η ίδια η κυβέρ
νηση παραδέχεται πως είναι ανεπαρκής 
ο προϋπολογισμός για τα φάρμακα και 
πως, επιπλέον, η φαρμακευτική αγορά 
έχει φτάσει στα όριά της με τα απανωτά 
clawback και rebate που καλούνται να 
πληρώσουν, πληρώνοντας με αυτόν τον 
τρόπο τη... νύφη και την ανεπαρκή πολι
τική της κυβέρνησης στον εν λόγω τομέα. 
Την ίδια ώρα, μέτρα που σχετίζονται με 
την αξιολόγηση των τεχνολογιών Υγείας, 
με τα διαγνωστικά και θεραπευτικά πρω
τόκολλα, με τον έλεγχο της ζήτησης κ.λπ. 
και τα οποία θα οδηγήσουν σε πιο σω
στές και δίκαιες πολιτικές στο φάρμακο, 
έχουν προωθηθεί σύμφωνα με τον πρω
θυπουργό και αναμένουμε να φτάσουν 
κάποια στιγμή στο στόχο τους.

Γενικότερα, βρισκόμαστε σε φάση ανα
μονής. Γιατί τα καλύτερα έρχονται, απλά 
κανείς δεν ξέρει και δεν μπορεί να μας 
πει το «πότε»... ■
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1  Τοξική απειλή για την υγεία των πληγέντων
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 34-35 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Κυκλοφορία: 17000 Επιφάνεια: 2094.53 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τοξική απειλή 
για την υγεία 

των πληγέ\πων
Με οδοιπορικό σιις περιοχές που ρπμαξε π πύρινπ 

λαίλαπα, ία «Π» καταγράφουν τους κινδύνους που θα 
κλπθούν να αντιμετωπίσουν οι κάτοικοι, ως απόρροια 

τπς τεράστιας περιβαλλοντικής καταστροφής

Του ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΦΩΤΕΙΝΟΥ
fotinosparapolitika@gmail

Ο
ι 99 νεκροί, 3 βαριά διασω- 
ληνωμένοι τραυματίες, δε
κάδες εγκαυματίες και χιλιά
δες στρέμματα δάσους και 
οικισμών που παραδόθη
καν «άνευ όρων» στη μανία 
της πύρινης λαίλαπας αποτελούν τον τρα
γικό απολογισμό της φονικής πυρκαγιάς 
που γνώρισε η Ανατολική Αττική τη Δευτέ

ρα 23 Ιουλίου. Σήμερα, σχεδόν 50 ημέρες 
ύστερα από αυτή την ανείπωτη τραγωδία, 
τα προβλήματα είναι εκεί και δυσκολεύουν 
την επιστροφή των κατοίκων στα σπίτια 
τους, αλλά και όλης της τοπικής κοινωνί
ας στην ομαλότητα.
Κορμοί δέντρων στις αυλές, κολώνες της 
ΔΕΗ στην άκρη του δρόμων, λιωμένα σί
δερα παντού και λακκούβες κατά μήκος 
του οδοστρώματος είναι όλα όσα βλέπει 
αμέσως ο επισκέπτης, ενώ η μόνιμη στά
χτη από καμένα ξύλα, πλαστικά και χημι
κά κάνει την ατμόσφαιρα αποπνικτική και 
επικίνδυνη για όσους βρίσκονται εκεί, και 
ιδιαίτερα για εκείνους που ανήκουν στις 
ευπαθείς κοινωνικές ομάδες, όπως, για πα
ράδειγμα, είναι οι ηλικιωμένοι, οι ασθενείς 
με χρόνια αναπνευστικά προβλήματα ή τα 
παιδιά των οποίων οι πνεύμονες δεν έχουν 
αναπτυχθεί ακόμη.
Ολα τα παραπάνω, μαζί με τα σκυθρωπά 
πρόσωπα των κατοίκων, συνθέτουν το θλι
βερό σκηνικό της επόμενης ημέρας στο 
Μάτι, στο Κόκκινο Λιμανάκι και στον Νέο 
Βουτζά. Το καμένο τοπίο θυμίζει σκηνικό 
από μακάβριο θρίλερ, ενώ και τα αποτελέ
σματα της τεράστιας αυτής καταστροφής 
στο περιβάλλον κρίνονται από τους ειδι
κούς ως ανυπολόγιστα.

«ΑΚΟΜΗ ΕΠΙΧΕΙΡΟΥΜΕ»
Ο δήμαρχος Ραφήνας, Βαγγέλης Μπουρ- 
νούς, που ήταν και ο πρώτος που ενημέ
ρωσε επίσημα για την ύπαρξη νεκρών, υπο
δέχτηκε τα «Π» στο γραφείο του, τονίζοντας 
πως «ακόμη επιχειρούμε να απομακρύνου
με το καμένο δάσος» και συνέχισε: «Υπάρ
χει ένας χρονικός ορίζοντας για τις περιο
χές που βρίσκονται κάτω από τη Λεωφόρο 
Μαραθώνος και αυτά τα έργα πρέπει να τε

λειώσουν μέχρι τα τέλη Σεπτεμβρίου, ενώ 
στο επάνω κομμάτι έχουμε περιθώριο μέχρι 
τις 10 Νοεμβρίου, ώστε να μπορέσει να γί
νει και η απαραίτητη αντιπλημμυρική θω- 
ράκιση και η αντιδιάβρωση του εδάφους». 
Κατά τη διάρκεια της συζήτησής μας, ο 
κύριος Μπουρνούς στάθηκε στις τιτάνι
ες προσπάθειες που γίνονται για να απο
μακρυνθεί αυτή τη στιγμή ο επικίνδυνος 
για τη δημόσια υγεία αμίαντος, ο οποίος 
υπάρχει στην περιοχή. Οπως μας εξήγησε, 
«υπάρχει μια πολυπλοκότητα σε αυτό το 
θέμα, καθώς οι πολίτες που επιθυμούν να 
γίνει αυτό πρέπει να κατέβουν στην Αθή
να και να υποβάλουν εκεί την αίτησή τους 
και όχι στους μηχανικούς που βρίσκονται 
από το υπουργείο Υποδομών αποσπασμέ- 
νοι στη Ραφήνα. Αυτά δεν βοηθούν στην 
επιτάχυνση των διαδικασιών. Προσπα
θούμε και ελπίζουμε κάποιες διαδικασίες 
να επιταχυνθούν».
Σε ερώτησή μας για τον αμίαντο και γενι
κά τη ρύπανση στην περιοχή, ο κ. Μπουρ
νούς παραδέχτηκε πως «ρύπανση υπάρχει, 
με την έννοια πως εκεί όπου επιχειρούν τα 
συνεργεία το περιβάλλον δεν είναι αυτό 
που αρμόζει για τις ευπαθείς κοινωνικές 
ομάδες. Προσπαθούμε, όμως, ώστε σε πε
ρίπου έναν με ενάμιση μήνα να μην υπάρ
χει αυτό το πρόβλημα. Σίγουρα κάποια συ
γκεκριμένα σημεία είναι ακατάλληλα, όμως 
όχι όλη η περιοχή».
Για αυτό το θέμα επικοινωνήσαμε και με 
την Ελένη Βαλκάνου, ειδική πνευμονο
λόγο, η οποία μας ενημέρωσε πως «ένας 
ενήλικας αναπνέει κάθε μέρα 15.000 λίτρα 
ατμοσφαιρικού αέρα». Συνέχισε επισημαί- 
νοντάς μας πως «το γεγονός αυτό εκθέτει 
τον οργανισμό σε πολλούς κινδύνους, κα
θώς ο αέρας περιέχει διάφορα σωματίδια, 
από τις ουσίες που υπάρχουν στον καπνό 
της φωτιάς. Οι ουσίες αυτές είναι τοξικές, 
καθώς προέρχονται από καμένα πλαστικά, 
οικοδομικά υλικά, βαριά μέταλλα, χημι
κά και γενικά ό,τι είχε η περιοχή πριν από 
τη φωτιά. Ολα αυτά μπαίνουν στον οργα
νισμό με την αναπνοή. Το μονοξείδιο του 
άνθρακα είναι ένας ύπουλος εχθρός, ένα 
αέριο άχρωμο, άγευστο και άοσμο. Οταν 
το εισπνέει κανείς, τα μόριά του φτάνουν 
μέσω των πνευμόνων στο αίμα, όπου και 
συνδέονται με την αιμοσφαιρίνη και μαζί

Καρκινογόνες 
ουσίες, ρύποι, 
αυξημένο επί
πεδο στο όζον 
και το «ύπου

λο» μονοξείδιο 
του άνθρακα 

συνθέτουν 
το σενάριο 

του τρόμου

Ο συντάκτης ίων «Π»
Π. Φωτεινός μίλησε με 

φορείς και κατοίκους 
της περιοχής, παρακο
λούθησε τη συνάντησή 
τους με τον κ. Σπίρτζη 

και κατέγραψε την 
καθημερινότητα τους 

μέσα στη στάχτη και τα 
αποκαΐδια.
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1  Τοξική απειλή για την υγεία των πληγέντων
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 34-35 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

ΤΑ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ 

ΠΟΥ ΔΕΝ ΕΧΟΥΝ ΛΥΘΕΙ

Απομάκρυνση των καμένων δέντρων, 
των μπάζων και του αμιάντου.

Φωτισμός δρόμων.

Επιδότηση ενοικίου για οικογένειες με 
παιδιά που πηγαίνουν σχολείο και έχουν 
κατοικία έως 50 χλμ. από τις πληγείσες 
περιοχές.

Αντιπλημμυρικά έργα.

Δεν έχει δρομολογηθεί απλοποίηση των 
γραφειοκρατικών ζητημάτων.

Εκκρεμεί η πληρωμή της εφάπαξ ενί
σχυσης από το υπ. Υποδομών και επι
δομάτων από το υπ. Εσωτερικών.

Δεν μπορούν να ξεκινήσουν οι εργασίες 
επισκευών όσο δεν έχει εκδοθεί η διευ
κρινιστική ΚΥΑ.

Δεν έχει εκδοθεί απόφαση για την απο
κατάσταση του περιβάλλοντος χώρου.

Δεν αποζημιώνεται η δεύτερη ιδιοκτη
σία πληγέντα. ακόμα και αν το σύνολο 
των δύο είναι κάτω από 150 τ.μ.

Κάτοικοι ζητούν να πληρωθούν τα έξο
δα επανέκδοσης συμβολαίων που κά
ηκαν από το υποθηκοφυλακείο γιατί τα 
ποσά είναι μεγάλα.

με το οξυγόνο γίνονται 200 φορές πιο 
ισχυρά, με αποτέλεσμα να μην οξυγο
νώνεται σωστά ο οργανισμός. Η μει
ωμένη οξυγόνωση οδηγεί σε διάφορα 
συμπτώματα, όπως ο πονοκέφαλος, η 
ζάλη, η διαταραχή της όρασης, η μείω
ση της ικανότητας κίνησης, μέχρι και 
το κώμα», κατέληξε.

«ΕΠΙΒΛΑΒΕΙΣ»
Η περιβαλλοντολόγος Ουρανία Κου- 
λούρη μάς εξήγησε πως «μέσω των δα
σικών πυρκαγιών ατπέμπονται ρύποι 
όπως το μονοξείδιο του άνθρακα, οξεί
δια του αζώτου και άλλες καρκινογό- 
νες ουσίες, ενώ παράλληλα αυξάνονται 
τα επίπεδα όζοντος» και τόνισε πως «η 
καύση των πλαστικών οικιακής χρήσης 
παράγουν ουσίες που είναι επιβλαβείς 
για το περιβάλλον».
Η κυρία Κουλούρη ανέφερε, επίσης, 
πως «οι διοξίνες που απορροφήθηκαν

από το έδαφος δύναται να μεταφερ
θούν μέσω της τροφικής αλυσίδας και 
στον άνθρωπο. Τόσο οι δυτικοί άνεμοι 
όσο και η βροχή που ακολούθησε με
τέφεραν τους αέριους ρύπους στη θά
λασσα, πράγμα που καθιστά τη συστη
ματική δειγματοληψία απαραίτητη για 
τη διεξαγωγή συμπερασμάτων σχετικά 
με το πόσο επιβλαβής ήταν η πυρκαγιά 
για το υδάτινο οικοσύστημα. Πρωταρ
χικής σημασίας πρέπει να είναι η διά
βρωση του εδάφους. Η πυρκαγιά, λόγω 
της υψηλής θερμοκρασίας που δημι
ουργεί, αλλάζει την εδαφική δομή και 
μειώνει τη συνοχή του εδάφους. Ετσι, 
απομακρύνοντας τη βλάστηση, το έδα
φος αφήνεται εκτεθειμένο σε άνεμο 
και βροχή και μειώνεται η απορρόφη
ση των υδάτων. Αυτό είναι κάτι που θα 
πρέπει να μελετήσουμε και να ασχολη
θούμε σοβαρά, καθώς οι βροχές του φθι
νοπώρου και του χειμώνα έπονται».

ΑΝΕΠΙΘΥΜΗΤΟΣ
Ο ΣΠΙΡΤΖΗΣ
ΩΣ PERSONA NON GRATA
χαρακτηρίζουν οι πυρόπληκτοι 
τον υπουργό Υποδομών, Χρήστο 
Σπίρτζη, ο οποίος, στην προσπά- 
θειά του να εξηγήσει στους κατοί
κους κάποια γραφειοκρατικά θέ
ματα, συναντήθηκε την Τετάρτη 
μαζί τους για μια ανοιχτή συζή
τηση.
Οπως μας μετέφερε ο πολιτικός 
μηχανικός, μέλος της συντονι
στικής επιτροπής των πληγέντων 
κατοίκων στο Μάτι, Τάσος Μπο- 
μπώνης: «Η χθεσινή συνάντηση 
είχε δύο παραμέτρους. Τη συναι
σθηματική, όπου απέτυχε, γιατί 
τραυμάτισε το αίσθημα αξιοπρέ
πειας των κατοίκων, παρουσιάζο- 
ντάς τους ως σχεδόν μόνους υπευ
θύνους για την καταστροφή και 
“ευνοημένους" σε σχέση με πρό- 
τερους πληγέντες από φυσικές κα
ταστροφές. Η στάση του υπουργού 
στις απαντήσεις αρκετές φορές 
είχε ειρωνικό ύφος, μιλώντας για 
ιδιοκτήτες με ακίνητα σε offshore, 
ιδιόκτητες παραλίες, ανθρώπους 
που ζητούν αποζημιώσεις “για 
την ψυχή τους" και μελέτες που 
δόθηκαν σε μη ΣΥΡΙΖΑίους μελε
τητές, πολιτικοποιώντας, έτσι, ορι
σμένες αντιδράσεις και ερωτήσεις 
των κατοίκων. Από την πλευρά της 
ενημέρωσης, θεωρώ πως υπήρξε, 
παρά τις όποιες ασάφειες, απά
ντηση σε σημαντικό κομμάτι των 
ερωτήσεων που είχαν οι κάτοικοι 
και δόθηκαν και κάποιες διαβε
βαιώσεις, προφορικές».
Ο δικηγόρος Ανδρέας Σκαραμα- 
γκάς, που έχει χάσει στο Μάτι συγ
γενείς του, σε δηλώσεις που έκα
νε στα «Π» μετά τη συνάντηση με 
τον υπουργό, τόνισε πως «αυτή η 
συνάντηση είχε προεκλογικό χα
ρακτήρα» και συνέχισε λέγοντας 
ότι «αυτή είναι η περιοχή όπου θα 
πολιτευτεί ο συγκεκριμένος κύρι
ος και δεν είπε τίποτα στους κα
τοίκους. Ηταν αλαζονικός, προκλη
τικός, ειρωνικός και ασεβής με τα 
σχόλιά του προς τους ανθρώπους, 
που έχασαν από λάθη των κυβερ- 
νώντων τους συγγενείς τους. Οσοι 
πήγαμε εκεί, ήλθαμε αντιμέτωποι 
με την καθεστωτική νοοτροπία 
που έχουν οι εκπρόσωποι αυτής 
της αιρετής χούντας, που δείχνει 
αδιαφορία ακόμα και για τις αν
θρώπινες ζωές». Ο Νίκος Μπα- 
κατσάς, πληγείς στο Μάτι, του 
οποίου το σπίτι καταστράφηκε, 
μας είπε πως «ο κ. Σπίρτζης ήταν 
εριστικός» και συνέχισε: «Εχου
με απλά προβλήματα που θέλουν 
απαντήσεις. Ερχεται χειμώνας, κυ
κλοφορούμε με φακούς και αυτός 
το μόνο που έκανε ήταν να μιλάει, 
να πλατειάζει και να μην απαντά 
επί της ουσίας στα προβλήματά 
μας». Κάτοικος στο Μάτι, η κ. Πέ- 
γκυ Καραντζοπούλου-Βάβαλη στη- 
λίτευσε το γεγονός πως ο κ. Σπίρ
τζης δεν σεβάστηκε τον πόνο και 
την οδύνη των κατοίκων και στη 
συνέχεια ανέφερε πως «η επίσκε
ψη ήταν προκλητική και καθόλου 
διαφωτιστική», ενώ δενπαρέλειψε 
να πει πως «η ΚΥΑ του Αυγούστου 
παραμένει ασαφής και με πολλά 
κενά. Πιο πολλά ερωτήματα έχου
με τώρα απ’ ό,τι πριν».
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1  Ομάδες «ράμπο» στη μάχη κατά του αλκοόλ
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 34 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Κυκλοφορία: 4750 Επιφάνεια: 640.86 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

SHUTTERSTOCK

Ομάδες «ράμπο» στη 
μάχη κατά του αλκοόλ

ΟΙ
ΑΡΙΘΜΟΙ
ΤΗΣ
ΕΡΕΥΝΑΣ

Tns
ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ
defthimiadou@ethnos.gr

Ο
μάδα «κρούσης» κατά του αλκοόλ συστόνει 
το υπουργείο Υγείας, προκειμένου να πε- 
ριορισθούν στη χώρα μας οι βλαπτικές συ
νέπειες από την υπερβολική κατανάλωση. Ειδικό

τερα, η ηγεσία του υπουργείου Υγείας προτίθεται 
να προχωρήσει στην εκπόνηση Εθνικού Σχεδίου 
Δράσης για την αντιμετώπιση των βλαπτικών συ
νεπειών που επιφέρει η υπερβολική κατανάλωση 
αλκοόλ, έργο που θα κληθεί να υλοποιήσει η ειδι
κή ομάδα κρούσης που συστάθηκε από επιστήμο
νες και φορείς που σχετίζονται με την καταπολέ
μηση των εξαρτήσεων. Αλλωστε, στην Ελλάδα, στη 
διάρκεια της οικονομικής κρίσης, η εξάρτηση από 
το αλκοόλ φαίνεται να κερδίζει έδαφος ακόμη και 
στις μικρές ηλικίες.
Η ομάδα εργασίας που δημιουργήθηκε με πρωτο
βουλία του υπουργού Υγείας Ανδρέα Ξανθού θα 
έχει ως βασικό αντικείμενο:
■ την αποτίμηση της διεθνούς επιστημονικής 
εμπειρίας σχετικά με την κατανάλωση αλκοόλ,
■ τη μελέτη της υφιστάμενης κατάστασης στη χώ
ρα μας και
■ την επεξεργασία και εισήγηση Εθνικού Σχεδίου 
Δράσης για την αντιμετώπιση των βλαπτικών συ
νεπειών από την κατανάλωση αλκοόλ.
Η Ομάδα Εργασίας, της οποίας ο ρόλος είναι συμ
βουλευτικός, αποτελείται από επιστήμονες με 
εμπειρία στον τομέα των εξαρτήσεων και στις επι
πτώσεις που έχει στην υγεία η υπερβολική κατα
νάλωση αλκοόλ, εκπροσώπους φορέων απεξάρ
τησης, υπηρεσιακά στελέχη του υπουργείου Υγεί
ας και επιστημονικούς συμβούλους του υπουργού. 
Πρόεδρος της Ομάδας θα είναι ο αναπληρωτής 
γενικός γραμματέας για την Πρωτοβάθμια Φροντί
δα Υγείας (ΠΦΥ), Σταμάτης Βαρδαρός, με αναπλη- 
ρώτρια την Εριφύλλη Νταλιάνη, επιστημονική 
σύμβουλο του υπουργού Υγείας, Ανδρέα Ξανθού, 
σε θέματα εξαρτήσεων.
Και η ανησυχία του υπουργείου Υγείας για τη δι
είσδυση του αλκοόλ στον ελληνικό πληθυσμό δεν 
είναι τυχαία, αφού, σύμφωνα με την τελευταία 
έκθεση του Εθνικού Κέντρου Τεκμηρίωσης και

Πληροφόρησης για τα Ναρκωτικά (ΕΚΤΕΠΝ) στη 
χώρα μας, τα οινοπνευματώδη συνεχίζουν να απο
τελούν βασικό μέρος της ζωής των Ελλήνων, έστω 
κι αν πλέον λόγω οικονομικής δυσχέρειας επιλέ
γονται πιο φθηνά ποτά όπως μπίρες και κρασί και 
όχι όπως στο παρελθόν ουίσκι κ.ά.
Σύμφωνα με την έρευνα που έγινε σε 1.500 άτομα 
από 18 έως 64 ετών, σχεδόν ένας στους δύο ερω- 
τώμενους ανέφερε εβδομαδιαία κατανάλωση αλ- 
κοολούχων ποτών και ένας στους δέκα, καθημε
ρινή κατανάλωση οινοπνευματωδών. Και βέβαια 
τα πρωτεία κατέχουν οι άνδρες καθώς τα ποσοστά 
εβδομαδιαίας και καθημερινής κατανάλωσης αλ
κοόλ εμφανίζονται υψηλότερα στον ανδρικό πλη
θυσμό από ό,τι στον γυναικείο.
Και φαίνεται πως, λίγο τα προβλήματα της κρίσης, 
λίγο η κατάθλιψη που έχει χτυπήσει «κόκκινο» στη 
χώρα μας, τα ποτά έρχονται το ένα μετά το άλλο 
για τους ενήλικες. Οπως προκύπτει από τα στοιχεία, 
υπερβολική κατανάλωση οινοπνευματωδών, δη
λαδή 6 ποτά στη σειρά για τους άντρες και 4 ποτά 
στη σειρά γιατις γυναίκες μία φορά τον μήνα τους 
τελευταίους 12 μήνες, αναφέρθηκε από το 7,3% 
των ερωτώμενων. Περισσότερα ποτά στη σειρά 
φαίνεται ότι πίνουν οι νεότεροι, καθώς οι επιστή
μονες διαπίστωσαν ότι ο μεγάλος αριθμός ποτών 
στη σειρά ήταν πιο συχνός στους νεότερους από 
18 έως 34 ετών, αφού το ποσοστό έδειξε 11,5%, σε 
σχέση με τους μεγαλύτερους σε ηλικία ερωτώμε- 
vous 35-49ετών, όπου το ποσοστό κυμάνθηκε στο 
6,8% και στους 50 έως 64 ετών άγγιξε το 3,8%. Και

2
στους τρεις
εφήβους ηλικίας 
16 ετών 
κατανάλωσαν 
πρόσφατα κάποιο 
οινοπνευματώδες 
ποτό και ένας 
στους 13 πίνει 
συχνά αλκοόλ

7,3%
των ερωτώμενων 
ανέφερε ότι πίνει 
στη σειρά 6 ποτά 
(άντρες) και 4 
ποτά (γυναίκες) 
μία φορά τον μήνα

Εθνικό Σχέδιο Δράσηβ του υπουργείου Υγείας 
για την αντιμετώπιση των συνεπειών 
που επιφέρει η υπερβολική κατανάλωση

στους εφήβους όμως φαίνεται ότι το αλκοόλ πα
ρουσιάζει ακόμη υψηλή διείσδυση, παρότι τα στοι
χεία δείχνουν μια σχετική μείωση τα τελευταία 
χρόνια. Ενδεικτικό είναι, με βάση τα όσα αναφέρο- 
νται στην ίδια έκθεση του ΕΚΤΕΠΝ, ότι δύο στους 
τρεις έφηβους ηλικίας 16 ετών ανέφεραν ότι κατα
νάλωσαν πρόσφατα κάποιο οινοπνευματώδες πο
τό και ένας στους 13 δήλωσε ότι πίνει συχνά αλκο
όλ (τουλάχιστον 10 φορές τον τελευταίο μήνα) ·
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1  Βιασμοί ανηλίκων (!) και βρόμα στον καταυλισμό
προσφύγων στη Μόρια

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,20 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-09-2018

Κυκλοφορία: 8215 Επιφάνεια: 247.75 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΦΡΙΚΗ! 
ΒΙΑΣΜΟΙ ΚΑΙ 

ΚΑΟΣΣΤΑ 
HOTSPOTS

Αγριότητες κατέγραψε 
το ΑΙ Jazeera.ll 20
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1  Βιασμοί ανηλίκων (!) και βρόμα στον καταυλισμό προσφύγων στη
Μόρια

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,20 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-09-2018

Βιασμοί ανηλίκων (!) και 
βρόμα στον καταυλισμό 
προσφύγων στη Μόρια

Σκουπίδια παντού στον καταυλισμό στη Μόρια

ΉΣ ΑΘΛΙΕΣ συνθήκες δια
βίωσης, υπό τις οποίες ζουν 
καθημερινά χιλιάδες πρό
σφυγες και μετανάστες, με
ταξύ αυτών και μικρά παι
διά, καταγράφει ένα τρίλε
πτο ντοκιμαντέρ του ξένου 
δημοσιογραφικού δικτύ
ου Α1 Jazeera με τίτλο «Παι
διά βιάζονται. Περιορισμένοι 
χώροι. Ανύπαρκτες τουαλέ
τες. Θα μπορούσατε να επι
βιώσετε ως απών άσυλο στη 
Μόρια;».

Οπως αναφέρει στο βί
ντεο η εκπρόσωπος των Για
τρών Χωρίς Σύνορα Λουίζ 
Ρολάν-Γκοσελΐν, οι συνθή
κες υγιεινής στον καταυλι
σμό είναι ανύπαρκτες και οι 
φιλοξενούμενοι δίνουν κα
θημερινά μάχη ακόμη και 
για να πλύνουν τα χέρια 
τους. «Πασχίζεις για να πλύ- 
νεις τα ρούχα σου, να πλύ- 
νεις τα χέρια σου, να κρατή
σεις υγιή τα παιδιά σου. Παι
διά αρρωσταίνουν λόγω των 
συνθηκών διαβίωσης» ανα
φέρει χαρακτηρισηκά. Αντί
στοιχη εικόνα για το εσωτε
ρικό του κέντρου κράτησης 
δίνει κι ένας πρόσφυγας, ο 
οποίος εξηγεί ότι ένα άτο
μο αναγκάζεται να μοιράζε
ται την τουαλέτα με άλλους 
72 ανθρώπους και τηνντου-

σιέρα με 84 άτομα. «Αν θέ
λεις να χρησιμοποιήσεις μια 
τουαλέτα, πρέπει να περιμέ
νεις μισή ώρα για να έρθει η 
σειρά σου».

Αποτροηιασμόβ
Εκτός από τα παραπάνω, ορ
γή και αποτροπιασμό προκα- 
λούν οι δηλώσεις της εκπρο
σώπου των Γιατρών Χωρίς 
Σύνορα περί βιασμών ανηλί
κων εντός του καταυλισμού. 
«Παιδιά γύρω σου κάνουν 
απόπειρες αυτοκτονίας. Η 
ψυχική σου υγεία επιδεινώ
νεται γρήγορα στον καταυλι
σμό. Είχαμε νεαρούς ασθε
νείς ηλικίας ακόμη και πέ
ντε ετών που τους βίασαν 
στη Μόρια. Αυτός ο φόβος 
συντρίβει τους ανθρώπους» 
εξηγεί.

Υπενθυμίζεται ότι το ζή
τημα των τραγικών συνθη
κών διαβίωσης στη Μόρια 
ήρθε στο προσκήνιο πριν 
από πέντε ημέρες με την 
ανακοίνωση της Περιφέ
ρειας Βορείου Αιγαίου, που 
χαρακτήρισε ακατάλληλο και 
επικίνδυνο για τη δημόσια 
υγεία τον καταυλισμό, δίνο
ντας προθεσμία ενός μήνα 
στο αρμόδιο υπουργείο για 
την αποκατάσταση των προ
βλημάτων.
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1  Αυξητική η τάση χορήγησης φαρμάκων
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Κυκλοφορία: 14860 Επιφάνεια: 106.54 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΤΑ ΣΥΜΠΤΩΜΑΤΩΝ ΔΕΠΥ

Αυξητική η τάση 
χορήγησης φαρμάκων
ΛΟΝΔΙΝΟ. Αύξηση εμφανίζει διε
θνώς η χρήση φαρμάκων για την 
αντιμετώπιση των συμπτωμάτων 
της διαταραχής ελλειμματικής προ
σοχής και υπερκινηιικόιητας (ΔΕ- 
ΠΥ), τόσο στα παιδιά όσο και στους 
ενηλίκους, σύμφωνα με νέα διεθνή 
επιστημονική έρευνα, την πιο ολο
κληρωμένη του είδους της μέχρι 
σήμερα. Η έρευνα, που περιλαμβά
νει στοιχεία για πάνω από 154 εκα
τομμύρια άτομα σε 14 χώρες κατά 
την περίοδο 2001-2015 και δημοσι- 
εύθηκε σιο περιοδικό ψυχιατρικής 
The Lancet Psychiatry, εκτιμά όχι 
από ΔΕΠΥ πάσχουν το 5% έως 7% 
των παιδιών (τριών έως 18 ετών) και 
περίπου το 2,5% των ενηλίκων. Η 
χορήγηση φαρμάκων για τη ΔΕΠΥ 
εμφανίζει αυξητική τάση διαχρονι
κά σε όλες τις χώρες, αλλά όχι στον 
ίδιο βαθμό. Ετσι, στη Βόρεια Αμερι
κή (ΗΠΑ - Καναδάς) σχετικά φάρμα
κα λαμβάνουν το 4,5% ίων παιδιών 
και το 1,4% των ενηλίκων, αλλά στη 
Δυτική Ευρώπη, μόνο το 0,7% ίων 
παιδιών (στη Γαλλία μόλις το 0,3%) 
και το 0,03% ίων ενηλίκων. Τα στοι
χεία αυτά, σύμφωνα με τους ερευ
νητές, δείχνουν αφενός όχι οι συν- 
ταγογραφήσεις υπολείπονται των 
διαγνώσεων σε αρκετές χώρες, 
αφετέρου ότι οι διαφορές μεταξύ 
των χωρών αντανακλούν διαφορε
τικές προσεγγίσεις για τη διάγνωση 
και τη θεραπεία ιης ΔΕΠΥ.
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1  Το «Ερρίκος Ντυνάν» και το «μήνυμα» προς τους
ξένους επενδυτές

Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,62 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-09-2018

Κυκλοφορία: 2400 Επιφάνεια: 484.98 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

4 Το Ερρίκος Ντυνάν καί το μήνυμα 
προς τους ξένους επενδυτές.
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1  Το «Ερρίκος Ντυνάν» και το «μήνυμα» προς τους ξένους επενδυτές
Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,62 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2018

Το «Ερρίκος Ντυνάν» και το «μήνυμα» 
προς τους ξένους επενδυτές

Κ
ατά πόσο, άραγε, επηρεάζεται ο εν εξε
λίξει διαγωνισμός, που πάντως πρό
χωμά κανονικά, για την πώληση του 
νοσοκομείου «Ερρίκος Ντυνάν» μετά 
και τις αναφορές του πρωθυπουργού 
από το βήμα της ΔΕΘ; Που «φωτογραφίζουν» ως 
προτιμώμενη για την κυβέρνηση λύση την επιστρο

φή του νοσοκομείου στο Δημόσιο, από το οποίο, 
όπως δήλωσε ο πρωθυπουργός, «σχεδόν εκπλάπη»;

και τι μήνυμα, άραγε, να έλαβαν οι επενδυτές, τόσο 
αυτοί οι 4-5 που δείχνουν για την ώρα έμπρακτο εν
διαφέρον για τον διαγωνισμό όσο και οι υπόλοιποι 
διεθνείς «παίκτες», που καλούνται επισήμους από την 
κυβέρνηση να ρίξουν κεφάλαια στην ελληνική οικο
νομία και την εγχώρια επιχειρηματική σκηνή; Γιατί, 
ασφαλώς, το «μήνημα» δεν αφορά μόνο τη συγκε
κριμένη περίπτωση, αλλά συνολικά. Δείχνει τη νο
οτροπία, το κλίμα, τη συμπεριφορά.

οι απαντήσεις είναι προφανείς, δεν χρειάζεται πολ
λή σκέψη. Τη στιγμή που αναζητούμε επενδυτές... 
με το κιάλι, κι ενώ ένας διαγωνισμός είναι σε εξέλι
ξη, αν μη τι άλλο προκαλούν αίσθηση και εντυπώ
σεις τέτοιου είδους «παρεμβάσεις» από τα πλέον επί
σημα χείλη. Μάλιστα, ξένα μέσα ενημέρωσης ανα
φέρθηκαν στην πρόθεση της κυβέρνησης να φέρει 
στους «κόλπους» του κράτους το εν λόγω νοσοκο
μείο, με τη συνδρομή βέβαια του Ιδρύματος Ωνά
ση (που φέρεται, σύμφωνα και με τις κυβερνητικές 
εξαγγελίες, διατεθειμένο να αποκτήσει το νοσοκο
μείο και να το δωρίσει στο Δημόσιο), ανακηρύσσο- 
ντας από τώρα... σχεδόν πλειοδότη το Δημόσιο και 
αφήνοντας «ξερούς» τούς υποψήφιους επενδυτές.

Η ΣΤΗΛΗ ΔΕΝ ΘΑ ΣΤΑΘΕΙ στο αν είναι χρήσιμο για τη 
δημόσια κρατική υγεία να ενταχθεί στο σύστημά της 
ένα νοσοκομείο σαν το «Ντυνάν». Δεν το γνωρίζου
με, ενδεχομένως και να είναι, ούτε βέβαια δηλώνει 
ειδική στα θέματα υγείας κ.λπ. Αλλά δεν είναι αυτά

το ζητούμενο. Το «ζουμί» είναι η έκπληξη των ανθρώ
πων της αγοράς, εντός και κυρίως εκτός συνόρων, 
που διερωτώνται πώς τέτοιες κινήσεις μπορούν να 
βοηθήσουν στην προσέλκυση ξένων επενδυτών...

ΠΩΣ, ΟΤΑΝ ΕΠΙΔΕΙΚΝΥΕΙΣ τέτοια κρατικίστικη νοοτρο
πία, μπορείς να πιστεύεις ότι θα έρθουν μεγάλης 
κλίμακας διεθνείς επενδύσεις, για να δοθεί ώθηση 
στην ανάπτυξη και τη δημιουργία θέσεων εργασί
ας... Εάν «χωρούν» τέλος πάντων, την ώρα που εί
ναι υποτίθεται σε εξέλιξη διαγωνισμός, τέτοιες «βί

αιες» παρεμβάσεις...

ΒΕΒΑΙΑ, ΠΡΟΦΑΝΩΣ η Τράπεζα Πειραιώς θα προχω
ρήσει τις διαδικασίες, με τους όρους που ίσχυαν, άλ
λωστε επί της ουσίας το κάθε τραπεζικό ίδρυμα λόγο 
έχει να δώσει μόνο στον... ESM και στην κεντρική 
τράπεζα (την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα). Βε
βαίως, εάν δεν εκπληρωθούν οι προϋποθέσεις που 
έχουν μπει, τότε ο διαγωνισμός μπορεί ακόμα και να 
καταστεί άγονος, θα έχει, λοιπόν, μεγάλο ενδιαφέ
ρον να παρακολουθήσουμε τις εξελίξεις.


